

the crossing place now used for crossing that Branch, or thereabouts, would greatly assist and improve the internal communication between *Quebec* and the Eastern Townships, as being on the most direct line. That the Petitioner is willing, at his own risk and expense, to erect and maintain a Bridge over the said Branch of the River, at the place above mentioned, provided an Act of the Provincial Parliament is passed, authorizing the same, and vesting the sole and exclusive right to the said Bridge in the Petitioner, his heirs or assigns, with the right of erecting a Gate, and of exacting and receiving, as Tolls thereon, such rates as the House, in its wisdom, may deem just and proper. Therefore the Petitioner prays, that the House will take the premises into consideration, and pass an Act in his favour, for the purposes aforesaid, at the same time allowing six years to complete the same.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Malbœuf*,

Referred.

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. *Taschereau*, Mr. *E. F. Roy*, Mr. *Davidson*, Mr. *Bellet*, and Mr. *Gugy*, do compose the said Committee.

Petition of the
Quebec Physi-
cians.

A Petition of the Civil Medical Practitioners of the City of *Quebec*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Taschereau*, and the same was received and read; setting forth, That the Ordinance of the year one thousand seven hundred and eighty-eight, Chapter Seven, which prohibits any person in this Province the practice of Physic, Surgery and Midwifery, without a Licence, is not sufficient to prevent the evil and abuses which the Legislature had in contemplation to avoid. That the most essential part of the Ordinance, establishing a Board for the examination of candidates or persons wishing to practise Physic and Surgery in this Province, has been executed to the present day by Surgeons attached to the Army, in preference to the Civil Physicians and Surgeons. That a Board thus composed, cannot exist with that spirit of harmony, that principle of unity, and that wish to administer the Medical Science, which would be so generally advantageous to Civil Practitioners, on whom society at large can only depend for regular attendance. That the evil resulting from the practice of Quacks, has not been prevented, by the impossibility of recovering the fines and costs of suits, in cases where the offenders have not had the means to pay. That the Ordinance has not made any legislative provision to qualify the Medical Students, nor limited the time of their studies. That the want of experienced Midwives in this Province, has been the cause of most serious accidents, and daily exposes the lives of those unfortunate persons who fall into their hands. That the Civil Physicians and Surgeons, for themselves and the public in general, have the greatest interest in seeing their liberal profession placed on a respectable footing, which end cannot be attained, but by an Incorporation. The Petitioners therefore beg leave to address themselves to the House, and hope that their cause of complaint will be taken into consideration.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Bellet*,

Referred.

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. *Taschereau*, Mr. *Cockburn*, Mr. *Cuvillier*, Mr. *Davidson*, and Mr. *Dénéchau*, do compose the said Committee.

Petition of
Commissioners
for Insane Per-
sons, &c.

Mr. *Vanfelson* read in his place a Petition of the Commissioners for Insane Persons and Foundlings, whose names are thereunto subscribed.

After which, Mr. *Vanfelson* acquainted the House, that His Excellency the Governor in Chief, being informed of the purport of the said Petition, gives his consent that the House may proceed thereon as they shall think fit.

And

sent en usage, augmenteroit beaucoup l'aisance et la facilité de la Communication intérieure entre *Québec* et les *Townships de l'Est*, comme étant dans la plus directe ligne. Que le Pétitionnaire se proposeroit d'ériger et maintenir, à ses frais et dépens, un Pont sur ladite Branche au susdit endroit, si le Parlement Provincial vouloit passer un Acte pour l'y autoriser, et lui accorder le droit d'ériger une Barrière, et d'exiger et recevoir, pour le passage sur ledit Pont, tels droits que le Parlement Provincial, dans sa sagesse, jugera convenables. C'est pourquoi le Pétitionnaire prie la Chambre de prendre sa Requête en considération, et de passer un Acte en sa faveur pour les fins susdites, lui accordant en même tems six années pour compléter ledit Pont.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Malbœuf*,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers. Référé.

Ordonné, Que Mr. *Taschereau*, Mr. *E. F. Roy*, Mr. *Davidson*, Mr. *Bellet* et Mr. *Gugy* composent ledit Comité.

Une Pétition des Médecins Civils de la Cité de *Québec*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Taschereau*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que l'Ordonnance de la vingt-huitième *Geo. III.* Chapitre Sept, qui défend à qui que ce soit de pratiquer la Médecine et la Chirurgie ou la Profession d'Accoucheur dans la Province, n'est pas suffisante pour remédier au mal ou aux abus que la Législature avoit en contemplation d'éviter. Que la partie la plus essentielle de cette Ordonnance qui est l'établissement d'un Bureau pour examiner les Candidats ou les Personnes désirant pratiquer la Médecine et la Chirurgie en cette Province, n'a eu jusqu'à présent que l'effet d'y faire mettre des Chirurgiens attachés à l'Armée à l'exclusion des Médecins et Chirurgiens Civils. Que ce Bureau ainsi composé ne peut pas produire cet esprit d'harmonie, cet esprit de corps et de recherches et d'amélioration dans la science de la Médecine qu'il conviendrait d'observer parmi les Médecins Civils, sur qui seuls la Société peut compter pour les secours de l'Art. Que les abus résultant de la pratique des Charlatans, n'ont pu être empêchés jusqu'à présent par l'impossibilité de recouvrer les amendes et les frais de poursuite dans les cas où les délinquans sont trop pauvres pour payer. Que l'Ordonnance ne fait aucune Provision pour qualifier les Elèves en Médecine, et limiter leur tems et leurs Etudes en icelle. Que le manque de Sages-femmes expérimentées dans la Province, cause souvent les plus grands accidens pour la vie des personnes qui tombent sous leurs soins. Que les Médecins et Chirurgiens Civils ont le plus grand intérêt que la Profession libérale qu'ils professent soit mise sur un pied respectable, tant pour eux-mêmes que pour le Public, et qu'il soit fait des Provisions législatives par un Acte d'Incorporation pour les mettre à même de parvenir à cette fin désirée. C'est pourquoi les Pétitionnaires s'adressent à la Chambre, la priant de prendre leur cas en considération.

Pétition des
Médecins de
Québec.

Sur Motion de Mr. *Tachereau*, secondé par Mr. *Bellet*,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers. Référé.

Ordonné, Que Mr. *Taschereau*, Mr. *Cockburn*, Mr. *Cuvillier*, Mr. *Davidson* et Mr. *Dénéchau* composent le dit Comité.

Mr. *Vanfelson* a lu, à sa place, une Pétition des Commissaires pour les Insensés et les Enfants trouvés, dont les noms y sont soussignés.

Pétition des
Commissaires
pour les insen-
sés, &c.

Après quoi Mr. *Vanfelson* a informé la Chambre que Son Excellence le Gouverneur en Chef, étant informé de l'objet de ladite Pétition, consent à ce que la Chambre procède sur icelle, ainsi qu'elle jugera convenable.

Et